

## *Issue #39: Metadata Strategies and Archival Description: Comparing Apples to Oranges*

HEATHER MACNEIL\*

### RÉSUMÉ

Les tenants de l'approche «méta informationnelle» de la description des dossiers informatiques soutiennent que la capacité de la méta information de fournir de l'information de nature descriptive sur la nature du contexte de la création des dossiers informatiques va parer à, ou réduire de manière significative, la nécessité de la description archivistique traditionnelle. Cet article examine les suppositions à propos de la nature de la description archivistique et de la méta information sur lesquelles les stratégies méta informationnelles sont fondées dans le but de vérifier les questions suivantes: si le scepticisme entourant la capacité de la description traditionnelle de relever les défis de la prétendue «deuxième génération» des dossiers informatiques est justifié; si l'utilisation de la méta information comme description archivistique est compatible avec sa nature et son but, et enfin, si la méta information est capable de servir les buts de la description archivistique.

---

### ABSTRACT

Advocates of a "metadata systems approach" to the description of electronic records argue that metadata's capacity to provide descriptive information about the context of electronic records creation will obviate, or reduce significantly, the need for traditional archival description. This article examines the assumptions about the nature of archival description and of metadata on which metadata strategies are grounded for the purposes of ascertaining the following: whether the skepticism concerning the capacity of traditional description to meet the challenges posed by the so-called "second generation" of electronic records is justified, whether the use of metadata as archival description is consistent with their nature and purpose, and whether metadata are capable of serving archival descriptive purposes.